
چشم اسفندیار!

حالا که دنیا به کام شماســت تا مقامات نظارتی سرشان 
گــرم حل وفصل مشــکلات کلان جامعه باشــد و آنچه 
به عنوان رفع مســئولیت در ســطوح خــارج از پایتخت 
توســط بعضی مســئولان انجام پذیــرد را موجه فرض 
کنند و وعده  وعیدهای نســنجیده را نیز عملیاتی بدانند 
حتی اگر به عهده آیندگان باشــد همانگونه که شورای 
اســلامی پنجم اصفهان و شهردار منتخب آن با دریافت 
وام هــای کلان و انجام پروژه هایی کــه خاک می خورد 
وارثــان خــود را در منگنه قرار داد تــا از هر طریق که 
امکان دارد گوش آحاد جامعه را دیون ببرند و باد هوا را 
هم تبدیل به نقدینگی کنند تا اقســاط دیون به جامانده 
به موقــع پرداخت شــود! اگرچه روش ها همان اســت و 
نحوه آن عوض می شود که »نخســتین برنامه عملیاتی 
سه ساله اصفهان تا پایان ســال جاری تدوین شود!« در 
حالی  که از آغاز ســال بعد تنها کمتر از دو سال به اتمام 
دوران شورای اسلامی ششم کلان شهر اصفهان و بالطبع 
شهردار انتصابی و عمران آن باقی می ماند و بازهم دیونی 
کلان تر در طول یکســال به جامانــده از این برنامه برای 
شورای اسلامی هفتم و شهرداری آن به میراث گذاشته 
خواهد شد. معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
شــهرداری اصفهــان در آخرین پیام خود گفته اســت: 
»تاکید و ادعا داریــم که برنامه قبلی را به هیچ وجه کنار 
نگذاشــتیم، بلکه برنامه قبلی را به عنوان سند زیردستی 
قبول کــرده و خروجی هــای فرایند خــود را به برنامه 
موجود عرضه کردیم. برنامه اصفهان 1405 دارای ســه 
هدف اصلی کاهش آلودگی هوا، گردشــگری، بهره وری 
و توجه به منابع انســانی اســت که این مــوارد اهداف 
مهمی محســوب می شــود، اما در بسیاری از بخش های 
مدیریت شــهری ازجمله مســائل فرهنگی، اجتماعی، 
اقتصادی، مباحث مربوط به حوزه شهرســازی، کالبد و 
هویت شــهری و مسائل مربوط به حوزه خدمات شهری 
به صورت دقیق و کامل اشاره نشده بود، ازاین رو احساس 
شــد که برنامه نیازمند بازنگری است.« که بازهم نه تنها 
مدیریت خدمات شــهری نمی خواهد دســت از موازی 
کاری ها با اداراتی چون فرهنگ و ارشاد، میراث فرهنگی 
و گردشگری، امور اقتصادی و دارایی و الی ماشاالله بردارد 
بلکه تلاش خود را مضاعف کرده تا بازهم در این مســیر 
به ناکجاآباد حضور مستمر داشته باشد هرچند از وظایف 
اصلی خود یعنی عمران و آبادی و رفع معضلاتی همچون 
نابســامانی های شــهری، نظافت و بهداشت در محلات 
خارج از دید شــهردار و معاونان آن غافل بماند. حالا هم 
به نظر می رسد که اینگونه اسناد آن هم تدوین شده و در 
دهک های پایین دستی قانون گذاری که مرتبا با تغییرات 
سلیقه ای مواجه اســت را نمی توان طی سه سال به ثمر 
رســاند زیرا نیازمند بازســازی و خانه تکانی در محتوای 
آن هاســت تا به صورت شــفاف با وظایف اصلی و بدون 
حاشیه مدیریت خدمات شهری مطابقت داشته باشد بد 
نیست معاونت برنامه و توسعه سرمایه انسانی شهرداری 
کمی از میز خود دور شود و پا به تحولات میدانی بگذارد 
و کلاه  خود را قاضی کند که آیا این مجموعه پرمسئولیت 
ازنظر تأمین نیازهای شهرنشینی آسوده برای بیش از دو 
میلیون جمعیت توانایی و اعتبــار و درآمد کافی و لازم 
را دارد که با ابزار فرســوده خود بار سازمان های دولتی 
و خصولتی را هم به دوش بکشــد تا هرســال جشنواره 
بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان را که از وظایف 
محرز وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و زیرمجموعه های 
آن است عهده دارد شــود درحالی که صنف تولیدکننده 
صنایع دســتی در ورطه ورشکســتگی افتاده  و بیش از 
سینما نیازمند پشــتیبانی و برگزاری جشنواره فروش و 
عرضه است زیرا سلبریتی ندارند و حقوق این هنرمندان 
بی بدیل همتراز کارگران ســاده و حتی کمتر اســت تا 
علاوه بر هزینه های بالا، اوقات نیروهای خدمات شــهری 
را نیز مصرف سینمایی کننده که به عهده سازمان متولی 
آن اســت و شورای اســلامی را ناچار سازد که دست به 
تصویب مصوباتی برای کســب درآمدهای بیشتر جهت 
اینگونه هزینه ها نمایند. وظیفه اصلی معاونت برنامه ریزی 
و توســعه سرمایه انسانی تنها تدوین نیست بلکه نظارت 
را هم می طلبد تا اگر ایستگاه اضافی مترو با هزینه صدها 
میلیارد تومان در پارک شــهیر رجایی اشــتباها ایجاد 
می شود و یا فرونشست حاشیه یکی دیگر از ایستگاه های 
مترو شــمال شرقی کلان شهر و یا چالش های موجود در 
بخش فرهنگی و یا مصوبــات تعجب برانگیز هزینه های 
کفن ودفن در آرامســتان ها و یا شش هزار پرونده ماده 
صدی تخریبی مســکوت مانده و یا هزینه هنگفت نشر 
ده ها جلــد کتاب از محل بودجــه معاونت فرهنگی آن 
هم از طرق خاص و یا مجوزهای ساخت وساز هتل ها در 
حاشیه چهارباغ عباسی و زمین های غصبی باغ گلدسته 
و یــا خشــکیدن درخت های کهــن در جای جای مرکز 
کلان شــهر و یا بی توجهی بــه نمادهای در حال تخریب 
شــهر همچون ساختمان ســلطانی در چهارباغ پایین و 
دیگــر یادگارهای فراوان این محدوده و یا ســهل انگاری 
پیمانــکاران نظافتــی در حواشــی کلان شــهر ازجمله 
کوی بهارســتان شــهرداری منطقه ۸ که زباله ها را در 
زیر پل های شــهر خشــکیده پنهان می کنند و یا فاجعه 
ایجاد شهر موش ها در سرتاسر جوی آب بخشان خیابان 
فروغی و یا مجمل ماندن تکلیف نوســازی خیابان جامی 
که یکی از محله های تاریخی شــهر اســت و یا پرداخت 
هزینه های ســنگین به منظور تبلیغات گسترده مدیریت 
شهری به صداوسیمای اصفهان در طول اوقات شبانه روز 
و همچنیــن انجام هزینه های موازی برای بزرگنمایی در 
خبرگزاری و روزنامه متعلق به شهرداری که کلاه شرعی 
شــرکتی بر آن گذاشته اند و یا حراج حقوق حقه اشراف 
مســکونی ها ماده صد به مالکان اینگونه امکان که حکم 
تخریب گرفته اند و یا حق الســهم آبیاری اشــجار شهر 
از زاینده رود که در نهرهــای قدیمی با درختان تنومند 
ازجمله مادی بیدآباد جاری نشــده تا صدها درخت بید 
مجنون همچنان در انتظار لیلی خود روزشــماری کنند 
و یا مدیریت خدمات کلان شــهر که هر صبح شــنبه از 
صدای رســانه ملی به صورت تلفنی پیرامون جشنواره ها، 
آکواریوم، شــروع به کار مدارس و رایگان بودن یک روزه 
اتوبوس و مترو ســخن می گویند که انــگار این ارگان با 
صدها چالش دیگر ازجمله ساخت وســازهای بی ضابطه 
در ســطح کلان شهر و نظافت ناقص و سارقان پسماند و 
مافیاهای آن مواجه نیستند که کلافت سردرگم ریسباف 
هم یکی از آن هاست تا گروه هایی که قبلا امتحان خود را 
در گوشه و کنار پر وسعت شهرداری اصفهان پس داده اند 
بار دیگر جشــن دورهمی ولنتاین در آن بگیرند به ریش 

مسئولان خدمات شهری بخندند! 

بیتوجهیتاکی؟!
سـومین ماهـواره بومی نیـروی هوافضای پاسـداران انقلاب 
اسـلامی بـا نـام »نـور ۳«همزمـان بـا ایـام آغـاز امامـت 
حضـرت ولـی عصـر )عـج(  بـا موشـک ماهواره بـر ترکیبی 
سـه مرحلـه ای قاصـد بـه فضـا پرتـاب و بـا موفقیـت در 
مـدار 450 کیلومتـری زمیـن قـرار گرفـت. این ماهـواره و 
ماهواره بـر هـر دو در سـازمان تحقیقـات سـپاه طراحـی و 
سـاخته شـده است.سـپاه پاسـداران انقلاب اسـلامی پیش 
از ایـن نیـز ماهـواره هـای نـور 1 و نـور ۲ را توسـط ماهوار 

بـر قاصـد به فضـا پرتـاب کرده اسـت.
سـردار حسـین سـلامی فرمانده کل سـپاه انقلاب اسلامی 
در ایـن زمینـه گفت: به پیروزی بسـیار دل انگیز و موفقیت 
بسـیار ارزشـمندی رسـیدیم، یعنـی پرتـاب ماهـواره نجم 
)نـور ۳( بـه مـدار زمین در ارتفـاع حـدود 450 کیلومتری 
از سـطح زمیـن بـا موفقیـت انجـام شـد و در مـدار زمیـن 

قـرار گرفت.
و  دریافت هـا  مجموعـه  از  مـا  طبیعتـا  افـزود:  سـلامی 
محصولاتـی کـه ایـن ماهـواره از سـطح زمیـن برداشـت 
می کنـد و بـرای تکمیـل نیازمندی هـای اطلاعاتـی سـپاه 

شـد. خواهیـم  بهره منـد  می کنـد  منتشـر 

فرمانـده کل سـپاه همچنیـن گفت: ایـن ماهـواره و پرتاب 
آن در امتـداد نقشـه راه پرتـاب ماهـواره سـپاه پاسـداران 
انقـلاب اسـلامی اسـت کـه بـه شـکل زنجیـره ای در هـر 
پیـدا  دسـت  مدرن تـری  و  جدیدتـر  پدیده هـای  مرحلـه 
می کنیـم. ایـن ماهواره نسـبت به نور ۲ تقریبـا ۷ کیلوگرم 
سـنگین تر اسـت و تجهیـزات تصویربـرداری کـه روی آن 
از کیفیـت و دقـت مناسـب تری برخـوردار  تعبیـه شـده 
اسـت و یکـی از حلقه هـای زنجیـره ماهـواره مـا را کامـل 

می کنـد.
سـردار امیـر علـی حاجـی زاده فرمانـده نیـروی هوافضـای 
سـپاه نیـز در حاشـیه پرتـاب موفقیت آمیـز ماهـواره نـور 
۳ بـا بیـان این کـه »تـا پایـان سـال دو پرتـاب دیگـر هـم 
خواهیـم داشـت« گفت: ان شـاءالله با این رونـدی که پیش 

می رویـم در آینـده نه چندان دور، منظومـه ای از ماهواره ها 
را در مـدار خواهیـم داشـت. وی همچنیـن دربـاره ماهواره 
نـور ۳ اظهـار کـرد: ایـن ماهـواره نـور ۳ بـود کـه پرتـاب 
شـد و الحمـدلله با موفقیـت در مـدار 450 کیلومتری قرار 
گرفـت. ماهواره بـر آن قاصـد بـود و ایـن سـومین پرتـاب 

موفقیت آمیـز ایـن نـوع ماهواره بـر بـه حسـاب می آیـد.
حاجـی زاده دربـاره ماموریت ماهواره نـور ۳ گفت: ماموریت 
ایـن ماهـواره هـم اپتیکی اسـت یعنـی دوربیـن دارد و هم 

بـه جمع آوری سـیگنال مشـغول خواهد بود.
سـردار علـی جعفرآبـادی فرمانده فضایی نیـروی هوافضای 
سـپاه هـم درباره پرتـاب ماهواره نـور ۳ دربـاره تفاوت های 
ماهـواره نـور ۳ با نسـل های قبلی خود گفـت: آن فرآیندی 
کـه مـا در ماهـواره نـور 1 داشـتیم در نـور ۳ بـه صـورت 

خـودکار و بـه مـدت یـک سـاعت انجام شـده اسـت و این 
نشـان می دهـد کـه تجربـه و تخصـص دانشـمندان مـا در 

کنتـرل ماهـواره بالا رفته اسـت.
جعفرآبـادی بـا اشـاره بـه ماموریـت ماهـواره نور ۳ یـادآور 
شـد: ماموریـت ایـن ماهواره سنجشـی و شناسـایی اسـت 
و دوربینـی کـه در آن اسـتفاده شـده نسـبت بـه نـور ۲ تا 
دو و نیـم برابـر دقـت عکس بـرداری بیشـتری دارد و یـک 
سـری سنسـورهای سـیگنالی روی ماهواره نصب شـده که 
متفـاوت از ماهواره هـای نـور 1 و ۲ اسـت. وی در ادامـه 
دربـاره ماهواره بـر قاصـد کـه نـور ۳ بـا آن پرتـاب شـد 
گفـت: ایـن سـومین پرتـاب موفـق ماهواره بـر قاصـد بود . 
پیـش از ایـن ماهواره هـای نـور 1 و ۲ را بـا موفقیت پرتاب 
کـرده بـود. امـروز این پرتـاب نشـان داد که ایـن ماهواره بر 
صلاحیت هـای لازم را دارد تا در پروسـه تولیـد قرار بگیرد.

فرمانـده فضایـی نیـروی هوافضای سـپاه همچنیـن تاکید 
کـرد: بعـد از ایـن بـه فضـل الهـی مـا قـادر خواهیـم بـود 
ماهواره هـای دولـت، کشـور و دانشـگاهی را پرتـاب کنیـم 
و پرتاب هـای کوچـک بـه صـورت چنـد ماهـواره در یـک 

ماهواره بـر را هـم انجـام دهیـم.
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گزارش
جزئیات ماهواره نور 3 و موشک قاصد 

تا ثریـا

رئیس جمهور با اشــاره به نرخ رشــد اقتصادی قابل ملاحظه ســه ماهه ابتدایی 
امســال از همه دستگاه های اجرایی و مسئول خواســت همه توان خود را برای 
اثرگذاری بهبود نرخ رشــد اقتصادی بر وضعیت عمومی اقتصاد کشــور و بهبود 

معیشت اقشار مختلف، به ویژه دهک های پایین بکار گیرند.
ســید ابراهیم رئیسی دیروز در جلسه هیئت دولت با اشاره به گزارش های مرکز 
آمار ایران و بانک مرکزی از نرخ رشــد اقتصادی قابل ملاحظه سه ماهه ابتدایی 
امسال، ضمن قدردانی از همه بخش هایی که در دستیابی به آن تلاش داشته اند، 
تاکید کرد: اگر چه افزایش نرخ رشد اقتصادی مهم است، اما مهم تر از آن حفظ، 

تداوم و ارتقای این روند است.
رئیس جمهور از همه دســتگاه های اجرایی و مســئول خواست همه توان خود 
را برای اثرگذاری بهبود نرخ رشــد اقتصادی بر وضعیت عمومی اقتصاد کشور و 

بهبود معیشت اقشار مختلف، به ویژه دهک های پایین به کار گیرند.
رئیســی در ادامه با اشــاره به دیدارها و نشســت های خــود در نیویورک و نیز 
سخنرانی در مجمع عمومی سازمان ملل متحد، اظهار داشت: در مجمع عمومی 

ســازمان ملل ۲ پیشــنهاد از سوی جمهوری اســلامی ایران درباره ایجاد ساز و 
کاری برای »حفظ احترام و جایگاه ادیان ابراهیمی« و نیز توجه و تمرکز بیشــتر 
بر »صیانت و حمایت از نهاد خانواده« مطرح شــد که پیگیری اجرایی شدن این 
پیشنهادات بر عهده دستگاه های فرهنگی و دیپلماسی به ویژه وزارت امور خارجه 

و سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی است.
در این جلسه  کیومرث هاشمی دستور رئیس جمهور برای ساخت یک ورزشگاه 
مناســب در تهران را زمینه ساز افزایش نشاط جوانان دانست و از شروع مقدمات 

مطالعاتی و جایابی محل احداث این ورزشگاه خبر داد.

رئیســی در همین ارتبــاط از وزیر ورزش و جوانان و نیــز معاون اجرایی رئیس 
جمهور خواست تا موضوع احداث ورزشــگاه جدید در تهران برای رفع نیازهای 

ورزشی جوانان را با جدیت پیگیری کنند.
رئیس جمهور از وزیر آموزش و پرورش نیز خواست که به منظور پیگیری »پویش 
مهر« در سراسر کشــور دبیرخانه ای ایجاد شود تا زمینه آشنایی دانش آموزان با 

پیشرفت های کشور فراهم شود.
در ابتــدای این جلســه دهقانی فیروزآبــادی معاون علمی و فنــاوری و اقتصاد 
دانــش بنیان رئیــس جمهور با اعــلام خبر تولیــد داروی »آلتپلاز« توســط 
دانشــمندان جوان و شــرکت های دانش بنیــان ایرانی گفــت: در حال حاضر 
تنها ســازنده ایــن دارو آمریکاســت، اما جوانان کشــورمان موفق شــدند به 
فرمول ســاخت این دارو دســت یابند و تولید این دارو در کشــور شروع شده و 
در حــال حاضر ایران دومیــن تولیدکننده این دارو در جهان اســت و با فراهم 
 شــدن توان تولید این دارو در کشور ســالانه 10 میلیون دلار صرفه جویی ارزی 

خواهیم داشت.

رئیسی در جلسه هیئت دولت:

دستگاه های اجرایی برای اثرگذاری بهبود نرخ 
رشد اقتصادی بر معیشت مردم تلاش کنند

رئیس قوه قضائیه گفت: همه دستگاه ها موظفند از آثار 
و ابنیه تاریخی مرتبط با حوزه های کاری خود محافظت 
و صیانت کنند و مسئولان قضایی باید ورود مجدانه تری 

به مقوله تخریب ابنیه داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای دیروز همزمان 
با آغاز هفته گردشــگری، با حضور در موزه ملی ایران، 
ضمــن بازدید از بخش هــای مختلف این مــوزه، طی 
نشســت با مدیران وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی اظهار کرد: باید در راســتای معرفی و 
شناساندن ابعاد و ظرفیت های مختلف و جایگاه »وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی« در سطح 
جامعه اقدامات گسترده تری صورت گیرد چرا که ارتباط 
تنگاتنگی میان حوزه های کاری این وزارتخانه با دین و 

فرهنگ و تمدن وجود دارد.
وی تصریــح کرد: حوزه میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی در مقوله دیپلماسی عمومی نیز می تواند 
منشأ اثر باشــد و اهمیت این موضوع با عنایت به پروژه 
دشــمنان در ایران هراسی، بیشتر احساس می شود؛ در 
واقع حوزه میراث فرهنگی و گردشگری قابلیت دفع شر 

دشمن را نیز داراست.
رئیس عدلیه اظهار داشت: ضروری است زیرساخت های 
حوزه میراث فرهنگی و گردشــگری را هر چه بیشتر و 
گســترده تر تقویت کنیم و بدانیم که سرمایه گذاری در 

این حوزه عوائد فراوانی را نصیب کشور می کند.
محســنی اژه ای تصریح کــرد: به موجــب قانون همه 
دســتگاه ها موظفنــد از آثار و ابنیه تاریخــی مرتبط با 
حوزه هــای کاری خــود محافظت و صیانــت کنند؛ بر 
همین اســاس ضروری اســت وزارت میراث فرهنگی، 
ابنیه تاریخی مرتبط با کلیه دســتگاه ها را احصاء کرده 
و فهرســت ناظر بر آنها را در اختیار دستگاه قضائی قرار 

دهد تا مســئولان قضائی ذیربط به عنوان مدعی العموم 
در مــوارد لازم، ورود مجدانه تری به مقوله تخریب ابنیه 

تاریخی داشته باشند.
رئیــس دســتگاه قضا با اشــاره بــه ســخن قائم مقام 
وزارت میــراث فرهنگــی مبنی بر وجــود برخی اماکن 
مجهول المالک در مناطق و بافت های تاریخی کشور که 
بعضاً زمینه ســاز آسیب رسانی به ابنیه تاریخی می شوند، 
گفــت: در این زمینه اصل 4۹ قانون اساســی تکلیف را 
مشخص کرده است و ظرفیت های قانونی موجود است، 
لذا مبادرت به شناسایی و معرفی این قبیل اماکن کنید.
وی در ادامه بیان داشــت: معاونت حقوقی وزارت میراث 
فرهنگی در قبال پرونده هایی که له یا علیه این وزارتخانه 
در مراجع قضائی تشــکیل می شود باید تدابیر مقتضی را 
از حیث متقن و مســتند بودن ادله و دفاعیات در دستور 
کار قــرار دهد و امور را به گونه ای تمشــیت کند که در 
مواردی کــه ذی حق بودن وزارتخانه در جهت صیانت از 
میراث فرهنگی و ابنیه تاریخی و امور ناظر بر گردشگری، 
مبرهن و مسلم است، قبل از صدور رأی نهایی، مراتب را 

برای اتخاذ راهکار مقتضی منتقل گرداند.
ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
نیز در این نشست با اشاره به اهمیت مأموریت های این 
وزارتخانه افزود: بخشــی از مأموریت ما مربوط معاونت 
صنایع دســتی اســت. بخش زیادی از صنایع دســتی را 
بانوان انجام می دهند و بســیاری از آســیب های جامعه 
از طریق صنایع دســتی قابل برطرف شدن است. اعتقاد 
داریم نزدیک ترین هنر به ســبک زندگی، هنر ایرانی و 
نیز نزدیک ترین هنر به دین، صنایع دســتی است. یکی 
از موضوعاتی که غربی ها دنبال می کنند یکسان ســازی 
است. آنچه که می تواند جلوی این یکسان سازی را بگیرد 

صنایع دستی است.

محسنی اژه ای مطرح کرد:

لزوم برخورد مسئولان قضایی با مقوله تخریب ابنیه تاریخی
میترا یزدچی   روز گذشــته همانند هر چهارشــنبه 
دولتمردان پس از پایان جلســه هیــات دولت به میان 

خبرنگاران آمدند و به سوالات آنها پاسخ گفتند.
احمد وحیدی، وزیر کشور در حاشیه جلسه هیات دولت 
در پاســخ به خبرنگار روزنامه سیاســت روز در رابطه با 
نتیجه پیش ثبت نام انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اســلامی گفت: استقبال خوبی از پیش ثبت نام 

شد و حدود 4۹ هزار نفر ثبت نام کردند.
وی بــا اشــاره به اتمــام بررســی مدارک تمــام ثبت 
نام کنندگان از ســوی شــش دســتگاه ذیربط افزود: 
دســتگاه های ششــگانه که طی مدت زمان تعیین شده 
مدارک تمام ثبت نام کنندگان را بررســی و نتایج آن را 
برای ثبت نام کنندگان ارسال کردند. در حال حاضر نیز 
ثبت نــام کنندگان می توانند در صورت تمایل به نتایج 

بررسی ها اعتراض کنند.

  استان تهران و سیستان و بلوچستان 
بیشترین نیاز به ساخت مدارس جدید

رضا مراد صحرایی، وزیر آموزش و پرورش نیز در گفتگو 
با روزنامه سیاســت روز در رابطه استانهایی که بیشترین 
نیاز را به ســاخت مدارس دارند گفت: ما در ۲0 نقطه از 
کشــور تراکم جمعیتی فوق العاده داریم و در استانهای 
مختلف پراکنده هســتند که ما این مناطق را شناسایی 
و برای ســاخت مدارس به دولت معرفی کرده ایم. دولت 
نیز به دنبال راهکاری است برای تامین منابع مالی مورد 
نیاز برای ســاخت دارس مورد نیاز در این مناطق است 
البته اکنون بیشترین نیاز ما )به ساخت مدارس جدید و 
نوســازی مدارس( در استان تهران و یستان و بلوچستان 
است. وی با اشــاره به عقب بودن بازســازی و نوسازی 
مدارس کشــور از برنامه های پیش بینی شده افزود: ما از 

برنامه عقب هستیم ولی سرعتمان خوب است بطوریکه 
در دو سال اول این دولت 5 هزار و ۸06 مدرسه در کشور 
ساخته شده است و اگر با همین سرعت کارمان را ادامه 
دهیم خوب است و خیلی از نیازهای ما برطرف می شود.

 تصمیم قطعی در رابطه با اقامه دعوا 
در رابطه با شهادت سردار سلیمانی 

محمد دهقان ، معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره به 
تصمیم قطعی در رابطه با اقامه دعوی ایران در دادگستر 
بین المللی در رابطه شــهادت سردار ســلیمانی گفت: 

تصمیم قطعی در این رابطه گرفته شده است .
وی افــزود: البته این کار مقدماتی داشــته که توســط 
وزارت امــور خارجه در حال انجام اســت. دعوی ما نیز 
آماده ثبت اســت و به محض اینکه مقدمات کار فراهم 
شود و زمان بگذرد انشاالله ما دعوایمان را در دیوان بین 

المللی دادگستری ثبت می کنیم.

 امکان انتقال 55 میلیون مسافر 
در محور انقلاب با تراموا

علیرضا زاکانی، شــهردار تهران نیز در حاشــیه جلسه 
هیــات دولت در رابطه از پیش بینی های صورت گرفته 
برای احداث تراموا در ســه محور خبر داد و گفت : برای 
احداث تراموا در تهران سه محور پیشنهاد شده اما فعلًا 
کارهای کارشناســی در رابطه با محــور خیابان انقلاب 

یعنی از سه راه تهرانپارس تا میدان آزادی شده است.
وی در رابطــه با هزینه احــداث تراموا در این محور نیز 
افزود: هزینه اولیه برآورد شده برای احداث 1۸ کیلومتر 
تراموا در محور انقلاب بالغ بر ۲00 میلیون دلار اســت 
همچنین براوردهای کارشناســان نشــان می دهد این 

تراموا در طول یکسال امکان انتقال 55 مسافر را دارد.

وزیر کشور خبر داد:

ثبت نام حدود 49 هزار نفر در پیش ثبت نام انتخابات مجلس

در نهمین مجمع پارلمانی بریکس

 قالیباف: خواهان توقف فوری جنگ
 در اوکراین هستیم 

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: تمایلِ فزایندهِ کشورها برای پیوستن به 
بریکس، نشــانه بسیار مهمی از علاقه آنها به سرعت بخشیدن به تولدِ یک جهانِ 

جدید، مبتنی بر چند جانبه گرایی عمیق و توجه به حوزه های اجتماعی است.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی که شامگاه گذشته به منظور 
شــرکت در نهمین مجمع پارلمانی کشــورهای عضو بریکس وارد ژوهانسبورگ 
پایتخت اقتصادی آفریقای جنوبی شــده بود، عصر دیروز در این اجلاس حضور 

یافت و به ایراد سخنرانی پرداخت.
قالیباف فهرســت مشــکلات موجود را طولانی و هراس آور توصیف کرد و افزود: 
جهان به سمت یک رکود اقتصادی حرکت می کند؛ بحران مواد غذایی در سراسر 
جهان تشــدید شــده و فناوری گرچه به سرعت رشــد می کند اما هنوز با رفاه 
مردم جهان پیوند نخورده و برای تهدیدات اقتصادی و اخلاقی ناشــی از رشــد 
آن، تدبیری اندیشــیده نشــده اســت. رئیس مجلس در ادامه با اشاره به تشدید 
بی ثباتــی سیاســی در اکثر کشــورها و تقویت گرایش به افراطــی گری، افزود: 
مناقشــات مرزی با بحران هایی مانند بحران آب تلفیق شــده و تروریسم، امنیت 
بخش های مختلفی از جهان را به خطر انداخته است؛ جنگ ها آغاز می شود بدون 
اینکه دورنمایی برای پایان آنها وجود داشــته باشــد آن هم در حالی که برخی 
قدرت های غربی تلاش می کنند ســازمان ملل را به ســازمان چند دولت خاص 

تبدیل کرده و با شــعار حقوق بشر جنایت علیه بشــریت را توجیه کنند که در 
 نهایت نتیجه این وضعیت، انباشت بی سابقه مشکلات جهانی و تشدید بحران های 

بین المللی است.
قالیباف در این بخش از ســخنان خود با تأکید بر اینکه نظم بین المللی نیازمند 
بازنگری عمیق اســت و بریکس، امروز مهم ترین نمــاد تلاش برای عادلانه تر و 
منصفانه تر کردن این نظم در سراســر جهان محســوب می شود، اظهار داشت: 
تمایل فزاینده کشورها برای پیوستن به بریکس، نشانه بسیار مهمی از علاقه آنها 
به سرعت بخشیدن به تولد یک جهان جدید، مبتنی بر چندجانبه گرایی عمیق 

و توجه به حوزه های اجتماعی است.
وی همچنیــن با بیان اینکه اســتفاده فزاینده از تحریم ها به عنوان یک ســلاح 
علیه دیگر کشــورها، اعتماد کشــورها به زیرســاخت مالی جهــان را مخدوش 
کرده اســت، گفت: اتصال به سیســتم جهانی بانکی، یک حق بین المللی است 
امــا می بینیم که آمریکا و برخی قدرت های دیگر، نیاز ســایر کشــورها به این 
 زیرســاخت را گــروگان گرفته و مانع اســتفاده از آن برای تامیــن دارو و مواد 

غذایی می شوند.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه وضعیت در حوزه سیاسی و ژئوپلتیکی را 
نیز بهتر از مواردی که به آن اشــاره داشت، توصیف نکرد و افزود: جنگ اوکراین 
و تلاش برای ایجاد بی ثباتی در کشورهای مستقل، دو نمونه ای است که می تواند 

وضعیت ناگوار سیاست بین المللی را به خوبی توضیح بدهد.
وی تأکید کرد: ما در جمهوری اســلامی ایران از ابتدا به صراحت اعلام کرده ایم 
که خواهان توقف فوری جنگ در اوکراین هســتیم امــا همزمان این موضوع را 
نیز با شــفافیت اعلام کرده ایم که توســعه طلبی ناتو و آمریکا، مهم ترین عامل 
ایجاد کننده این جنگ بوده اســت؛ هم اکنون آمریکا اصلی ترین کشوری است 

که عملا بــا توقف جنگ در اوکراین مخالفت کرده و همه فرمول های آتش بس 
و صلح را وتو می کند.

قالیباف در ادامــه تصریح کرد: همزمان می بینیم آمریکا در کشــورهایی مانند 
ایــران کــه در مقابل آنها قادر بــه راه اندازی جنگ متعارف نیســت، از فرمول 
جنگ های ترکیبی استفاده می کند که هدف از آن ایجاد بی ثباتی داخلی، تولید 
فشــار اقتصادی و ترکیب آنها با حملات سایبری، عملیات های اطلاعاتی و فشار 
روانی و رسانه ای با استفاده از فناوری هایی مانند هوش مصنوعی است. این روند 
خطرناک در حال توســعه به سایر کشورهاســت که در واکنش به این وضعیت، 
امیدها به مجامعی مانند بریکس بســته شــده تا بتوانند گزینه های جدیدی به 

جامعه بین المللی عرضه کنند.  
رئیس مجلس در ادامه با اشــاره به اینکه اکنــون جهان نیازمند عدالت طلبی و 
معنویت گرایی اســت و بریکس  می تواند نقش مهمی در این راســتا ایفا کند، 
گفــت: بریکس قبل از هر چیز باید تلاش های خود برای ایجاد یک زیرســاخت 
مالی مســتقل بین المللــی که متمرکز بر حذف انحصارهــا در حوزه هایی مانند 
بانک و پیام رســان های مالی بین المللی باشــد را تقویت  و شــرایط مشارکت 
کشورها در آن را آســان تر کند. وی همچنین تلاش برای دلار زدایی از تجارت 
جهانی را خدمتی بزرگ به رفاه ملت های در حال توســعه دانســت و ادامه داد: 
اعضای بریکس نیازمند ســرمایه گذاری مشــترک روی کریدورهایی هســتند 
که به عنوان شــریان های مبادلــه کالا، خدمات و انرژی، ایفــای نقش کرده و 
مدیریــت آنها در انحصار قدرت های بزرگ غربی نباشــد؛ مــا همچنین نیازمند 
عــزم ژئوپلتیکی جدید هســتیم کــه راه حل های صلح آمیز بــرای بحران های 
 بین المللــی و جنگ هــا را پیشــنهاد داده و مناقشــات مرزی را بــا گفت وگو 

حل و فصل کند.
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حسن  روانشید


